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Zápis ze sch ůze výboru č. 2015/06 Okrašlovacího 
spolku m ěsta Dob říše konané dne 14.10.2015   

 
Místo:  Dobříš, kavárna U velblouda 
Datum: 14.10.2015 od 19:00 hod. 
Přítomni: P. Zajíčková, P. Kadlec, M. Zajíček, V. Šprungl 
Omluveni: J. Konopáč 
Přizvání: -- 
Na vědomí: Ostatní členové a sympatizanti Okrašlovacího spolku města Dobříše 
Zapisovatel: V. Šprungl – 776 118 183, sprungl.vladimir@seznam.cz 

 
 

1 PROGRAM SCHŮZE 
Na pozvánce byl avizován následující program: 
1) Kontrola zápisů z posledních schůzí výboru 
2) Kontrola plnění rozpočtu spolku pro rok 2015 
3) Projekty spolku v roce 2015 – zhodnocení, itinerář dalšího postupu 
4) Projekt „Židovská minulost Dobříše 2016“ 
5) Přednáška Jaromíra Bláhy ( ekolog z Dobříše, hnutí Duha ) – Šumava – Brdy 
6) Přenos informací mezi poradními komisemi Rady města Dobříše a orgány spolku 
7) Zorganizování ankety o 10 největších problémech Dobříše z hlediska ... 
8) Projednání zajímavých bodů z tiskové konference města Dobříše ze dne 9.9.2015, z jednání 

rady města v poslední době a z posledního zastupitelstva města, informace o jednání mezi 
vedením spolku a vedením města  

9) Organizace účasti spolku v grantových řízeních na projekty spolku v roce 2016 
10) Organizace členské schůze 5.11.2015 
11) Cena Ludvíka Kopáčka za rok 2015 
12) Kronika spolku - domluva na jejím doplnění za poslední roky a průběžném vedení 
13) Koordinace článků pro DL a ostatní média 
14) Propagace spolku - Velbloud Café, nástěnka, články do jiných periodik 
15) Nábor členů do spolku - strategie, koncepce, akce 
16) Kalendář kulturních a sportovních akcí na rok 2015 a 2016 
17) Vstup spolku do MAS Brdy Vltava 
18) Různé 
Program schůze byl přítomnými odsouhlasen. 

2 KONTROLA ZÁPISU Z POSLEDNÍ SCH ŮZE VÝBORU 
2.1.1 Taneční čaje 
Jednání s Patronkami zatím neproběhlo. V. Šprungl nabídl B. Kottnauerové možnost setkání se 
telefonicky dle jim vyhovujícího termínu cca. před 10-ti dny. Bylo domluveno, že další jednání za 
spolek povede předseda M. Zajíček. 
M. Procházka nechce uměleckého šéfa Tanečních čajů při onemocnění M. Zajíčka dělat. Bylo 
domluveno, že 25.10.2015 se Taneční čaje uskuteční pod vedením M. Zajíčka, ze kterého se 
budou dle svých schopností snažit sejmout co největší břímě P. Zajíčková a V. Šprungl. 
Listopadové Taneční čaje budou odvolány a uskuteční se pak až Taneční čaje v prosinci. 
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2.1.2 Přenos informací mezi poradními sbory komisí rady m ěsta a orgány spolku 
Viz. samostatný bod programu schůze. 

3 KONTROLA PLN ĚNÍ ROZPOČTU SPOLKU PRO ROK 2015 
Z grantu ( celkem 80.000,- Kč ) bylo prozatím čerpáno pouze cca. 20.000,- Kč. Bylo domluveno 
posílení rozpočtu akce Dobříšský korbel z 5.000,- na cca. 8.000,- ( předpokládané příjmy z akce ze 
startovného budou činit také 8.000,- Kč ). V následujících týdnech se budou realizovat projekty 
„110 let OSD → 110 stromů pro Dobříš“, „Týden očisty Dobříše“ a „Dobříšský mazák“ 
s předpokládanými náklady 16.000,-, 5.000,- a 6.000,- Kč. Bylo domluveno převést V. Šprunglovi 
jako garantovi těchto projektů na účet 20.000,- Kč pro operativní výdaje. 

4 PROJEKTY SPOLKU V ROCE 2015 – ZHODNOCENÍ, 
ITINERÁŘ DALŠÍHO POSTUPU 

Den Země, Dobříšský zimní pohár – akce proběhly a byly vyúčtovány a byly předány podklady pro 
její vyhodnocení. 

Písničkáři sobě – akce byla přerušena a byla vyúčtována. Nutno předat text pro její vyhodnocení. 
Taneční čaje – 7x již proběhlo, 2x ještě do konce roku proběhne a 1x pro nemoc bude akce 

zrušena, akce částečně zafinancována. 
Dobříšský korbel – uskuteční se tuto sobotu 17.10.2015. Akce již částečně zafinancována. 
Týden očisty Dobříše – uskuteční se 7.-15.11.2015. Garantem akce byl potvrzen V. Šprungl. 
110 let OSD → 110 stromů pro Dobříš - výsadba nových stromů se uskuteční na Anenské cestě – 

stromořadí jeřabin – cca. 50 stromů ( částečně ve spolupráci s neziskovou organizací 
Sázíme stromy ). Dále se předpokládá sadba na pozemku VHS Dobříš u plotu mezi 
Příbramskou ulicí a plotem okolo jezírka ( po dohodě s hnutím Brontosaurus ( 1. etapa 
sázení 26.10.2015 ( 15 stromů )), VHS Dobříš a odborem výstavby a ŽP MěÚ. Městem byla 
určena radní ke koordinaci tohoto projektu se zájmy města. Garantem akce byl potvrzen V. 
Šprungl. 

Dobříšský mazák se uskuteční v redukované podobě v prosinci 2015. Termín ještě nebyl s KD 
upřesněn. Za akci zodpovídají M. Procházka a V. Šprungl. 

Dobříšský pacifik a Dobříšský zelenáč se letos neuskuteční ( viz. zápis z 22.9.2015 ). 

5 PROJEKT „ŽIDOVSKÁ MINULOST DOB ŘÍŠE“ 
P. Kadlec a V. Šprungl informovali o dosavadním průběhu jednání o projektu se spolkem E-Plus a 
veřejností ( poslední schůzka 13.10.2015 ). M. Zajíčkem bylo nabídnuto, že součástí projektu by 
mohlo být čtení cca. 150 jmen lidí, kteří byli z bývalého dobříšského okresu v roce 1942 
deportováni do koncentračních táborů. V roce 2012, kdy se akce již konala, se jednalo o cca. 
půlhodinovou akci. 

6 PŘEDNÁŠKA J. BLÁHY Z HNUTÍ DUHA 
V. Šprungl byl pověřen organizací přednášky. Jako nejvhodnější termín, kdy má zatím KD volno, 
se jeví čtvrtek, kdy do konce roku odpadly zkoušky jednoho z místních ochotnických divadel. 

7 PŘENOS INFORMACÍ MEZI PORADNÍMI SBORY KOMISÍ 
RADY MĚSTA A ORGÁNY SPOLKU 

Při několika jednáních v minulých dnech byli zástupci vedení spolku vystaveni nemilému 
zjištění, že nejsou našimi členy informováni o dění v poradních sborech komisí rady města, 
což spolek několikrát vystavilo do nepříznivého světla před zástupci města i státní správy. 
Bylo domluveno požádat naše zástupce, aby bez zbytečných průtahů zaslali všem členům 
výboru všechny zápisy z poradních sborů komisí rady města, které se zatím uskutečnily.  
Na jednání s vedením města, předsedou jedné z komisí rady města R. Řechkou i A. 
Harmanovou bylo potvrzeno, že je možné na jednání poradních sborů komisí města docházet 



Schůze výboru č. 2015/06 Okrašlovacího spolku města Dobříše                 Zápis ze dne 14.10.2015            

 3/6 

za spolek ve větším počtu členů spolku. Bylo domluveno požádat tedy naše zástupce 
v poradních sborech komisí rady města, aby pozvánky na jejich jednání posílali i členům 
výboru spolku. 

8 ZORGANIZOVÁNÍ ANKETY O 10 NEJV ĚTŠÍCH 
PROBLÉMECH DOBŘÍŠE Z HLEDISKA ... 

Zorganizování této ankety bude projednáno za účasti co největšího počtu členů na členské schůzi 
5.11.2015. 

9 PROJEDNÁNÍ ZAJÍMAVÝCH BOD Ů Z TISKOVÉ 
KONFERENCE MĚSTA DOBŘÍŠE ZE DNE 9.9.2015, 
Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA V POSLEDNÍ DOBĚ A 
Z POSLEDNÍHO ZASTUPITELSTVA M ĚSTA, INFORMACE O 
JEDNÁNÍ MEZI VEDENÍM SPOLKU A VEDENÍM M ĚSTA  

9.1.1 Komenského nám ěstí 
Město prezentovalo na posledním poradním sboru komise rady města pro místní rozvoj 
architektonickou studii ve dvou variantách, z nichž obě počítají s kácením stromořadí 110 let 
starých lip zasazených většinou našimi předchůdci v Okrašlovacím spolku města Dobříše. Kromě 
jiného argumentovalo vedení města dendrologickým posudkem stromů, který však zatím není 
k dispozici. Po jeho získání bude V. Šprunglem distribuováno mezi členy spolku se zájmem o tuto 
oblast ( nutno se ev. k odběru přihlásit – mimo členy výboru, Z. Rysovou a L. Kocourovou ). 
Dle názoru členů výboru spolku jsou stromy bez problémů akceptovatelné i na rekonstruovaném 
náměstí. Počet parkovacích stání na tomto náměstí je dle studie redukován z 29 na 21, ale dle 
názoru některých členů výboru by postačovalo i pouze 10 stání. S akcemi, které by měly za cíl 
záchranu stromů, bylo domluveno prozatím počkat do získání podkladů. Byly zvažovány akce typu 
pořízení oponentního dendrologického posudku, vypracování alternativního dispozičního řešení 
náměstí umožňující zachování stromů, zorganizování protestní petice, odvolávání se proti tomuto 
záměru v rámci správních řízení, jichž budeme účastníkem.  

9.1.2 Mírové nám ěstí 
Město opouští vizi vítězného návrhu architektonické soutěže z roku cca. 2007 na koncepci 
uspořádání náměstí. Etapizace úprav prezentovaná městem na tiskové konferenci 9.9.2015 je 
v souladu s dřívějšími návrhy jednotlivých členů spolku na různých úrovních. 

9.1.3 Spole čenský d ům 
Vznikne místo stávající budovy kina do konce tohoto volebního období vedení města. 
Na rozšíření skladových prostor ve stávajícím KD o mezistrop vedení města doporučilo ve 
spolupráci s KD doplnit tuto položku ( cca. 100.000,- Kč ) do rozpočtu města za KD na příští rok, 
což se již stalo. Zjednodušený projekt a rozpočet mezistropu zpracuje do cca. 14-ti dní V. Šprungl. 

9.1.4 Rozvoj cykloturistiky ve m ěstě a okolí 
Po nebo spíše ještě před dokončením projektu „Dobříš – regionální centrum pěší turistiky“ se 
spolek chce věnovat dtto. projektu i u rozvoje cykloturistiky ve městě a jeho okolí. Na městě se o 
tento projekt stará Informační středisko. Zapojení spolku do projektu města zajistí V. Šprungl. 

10 ORGANIZACE ÚČASTI SPOLKU V GRANTOVÝCH ŘÍZENÍCH 
NA PROJEKTY SPOLKU V ROCE 2016 

Všichni členové a sympatizanti spolku jsou tímto vyzváni, aby do 15.11.2015 předložili členům 
výboru své projekty včetně návrhu rozpočtu – příjmů a výdajů, které by chtěli pod spolkem v roce 
2016 zorganizovat. Následně do 25.11.2015 výbor spolku rozhodne o jednotlivých projektech a 
zváží jejich finanční náročnost. Do 30.11.2015 je pak nutno podat za spolek žádost, což zajistí V. 
Šprungl. 



Schůze výboru č. 2015/06 Okrašlovacího spolku města Dobříše                 Zápis ze dne 14.10.2015            

 4/6 

11 CENA LUDVÍKA KOPÁ ČKA ZA ROK 2015 
Návrhy členů na cenu Ludvíka Kopáčka za tento rok je nutné adresovat členům výboru spolku do 
poslední schůze výboru v tomto roce, pravděpodobně do 8.12.2015. Tam výbor ev. za účasti 
navrhovatelů rozhodne, komu bude letos cena udělena. Cena bude předána nejspíše na 
posledních Tanečních čajích v tomto roce, které se pravděpodobně uskuteční v neděli 27.12.2015. 
V. Šprungl informoval, že M. Procházka si ani letos nepřeje být nominován na tuto cenu a dále 
informoval, že M. Procházka navrhuje letos na tuto cenu S. Vacka, starostu města, který, jak je to 
uvedeno i na mnoha místech v naší kronice, pro spolek hodně vykonal v různých časových 
obdobích. 
M. Zajíček předběžně navrhl E. Jarolímkovou. 

12 KRONIKA SPOLKU - DOMLUVA NA JEJÍM DOPLN ĚNÍ ZA 
POSLEDNÍ ROKY A PRŮBĚŽNÉM VEDENÍ 

Kronika spolku přestala být vedena v roce 2009. Bylo domluveno v horizontu cca. roku kroniku 
doplnit do cca. současnosti. Na členské schůzi nebo při jiné příležitosti, kde budou pro tento bod 
důležití členové spolku, se rozhodne, kdo za které období kroniku doplní, kolik se mu nechá na 
příslušné období stránek, aby se kronika nemusela doplňovat chronologicky, ale dle připravenosti 
podkladů pro kroniku v jednotlivých časových obdobích. 

13 KOORDINACE ČLÁNKŮ PRO DL A OSTATNÍ MÉDIA 
Jedná se hlavně o informaci, že někdo se chystá napsat nějaký příspěvek do nějakého média, aby 
nedocházelo k duplicitě práce ( zatím se snad ještě nestalo ). Následně by mohlo dojít před 
odevzdáním článku ke kontrole a třeba i doplnění zájemci o příslušnou problematiku z řad spolku 

14 PROPAGACE SPOLKU - VELBLOUD CAFÉ, NÁST ĚNKA, 
ČLÁNKY DO JINÝCH PERIODIK 

Ve Velbloud café je předběžně domluveno vystavit na stěně cenu Ludvíka Kopáčka s výpisem 
jejich dosavadních držitelů a ev. i dalšími informacemi o spolku. M. Zajíček se nabídl, že nechá 
zpracovat nějaký koncept, který by se následně majitelce Velbloud café ( příbuzná Z. Rysové ) 
prezentoval před vlastní instalací. 

15 NÁBOR ČLENŮ DO SPOLKU - STRATEGIE, KONCEPCE, 
AKCE 

Tento bod prezentoval na jednání M. Zajíček. Cestou k získávání hlavně nových mladších členů by 
mohly být akce s ekologickou tématikou na konci zakončené nějakou společenskou akcí ( opékání 
buřtů, pouštění draků apod. ). 
Konkrétní návrhy doporučil M. Zajíček projednat s členstvem spolku na členské schůzi 5.11.2015. 

16 KALENDÁ Ř KULTURNÍCH A SPORTOVNÍCH AKCÍ NA ROK 
2015 A 2016 

Na rok 2015 je kalendář již zbytečný. Aktuální navržené akce jsou na webu spolku. 
Předběžný kalendář akcí na rok 2016 bude koordinovat V. Šprungl. Nutno mu poslat podklady 
k jednotlivým akcím, které se na příští rok plánují. 

17 VSTUP SPOLKU DO MAS BRDY VLTAVA 
V. Šprungl zjistí podmínky možného vstupu spolku do tohoto sdružení a bude výbor informovat o 
kladech a záporech zapojení se do spolupráce v této organizaci. 
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18 RŮZNÉ 
18.1.1 Vystoupení B. Kottnauerové ze spolku 
29.9.2015 oznámila B. Kottnauerová sms spolku, že ukončuje své působení ve spolku. Zpětně se 
podařilo zjistit, že tak učinila na základě opakovaných telefonátů z neznámého čísla s mladým 
mužským hlasem, který ji vyhrožoval ve spojitosti s jejím účinkováním na Tanečních čajích 
organizovaných spolkem. Tato informace členy výboru překvapila a všichni se shodli, že jsou si 
jisti, že podobné jednání nemá ve spolku co dělat. B. Kottnauerové bude nabídnuta veškerá 
pomoc s touto šikanou, protože si snad ani nikdo nedokáže představit, že by výhružky vůči této  
umělkyni někdo myslel vážně. Výbor zároveň děkuje alespoň touto formou B. Kottnauerové za vše, 
co pro spolek zatím vykonala, a doufá, že úspěšná spolupráce hlavně při kulturních pořadech 
spolku bude i nadále pokračovat. 
Spolek tak má od 29.9.2015 25 členů. Seznam ( bez jakýchkoliv kontaktů na řadové členy ) je 
uveden na webu spolku. 

18.1.2 Klíče 
V. Šprungl převzal od M. Zajíčka klíče po J. Konopáčovi od zadního vchodu do KD. M. Zajíček 
bude o tomto informovat J. Kastnerovou. 

18.1.3 Komise pro vyhodnocení žádostí o grant z pro středků FSKVČ města Dob říše 
Bylo domluveno za spolek nominovat V. Šprungla. Zajistí M. Zajíček jako člen poradního sboru 
komise pro školství a spolkovou činnost. 

18.1.4 Organizace členské sch ůze 5.11.2015 
Tento bod bylo domluveno kvůli nedostatku času přesunout na příští schůzi výboru 20.10.2015. 

18.1.5 Deskyáda M. Procházky 
Jedná se o nový projekt M. Procházky s využitím vinylových a šelakových gramofonových desek. 
Podrobný návrh projektu je k dispozici u V. Šprungla. Členové výboru ve formě, jak jim byl 
prezentován, tento projekt pod Okrašlovacím spolkem podporují. 

18.1.6 Jazzové ve čery M. Smatany 
Jedná se o možnost oprášit pod vedením našeho bývalého člena úspěšný projekt Okrašlovacího 
spolku, což přítomní členové výboru podpořili. 

18.1.7 Spolupodíl spolku na vydání knihy P. Kadlece  v příštím roce 
P. Kadlec se rozhodne, zda bude v grantovém řízení žádat město podporu přes OSD nebo 
samostatně jako jednotlivec. Členové výboru se shodli, že stojí o spolupráci OSD na vydání této 
knížky. M. Zajíček informoval o člověku schopném provádět kontrolu pravopisu a formátování 
textu. V. Šprungl nabídl, že pokud se P. Kadlec rozhodne podat žádost samostatně jako 
jednotlivec, je mu k dispozici pro pomoc se zpracováním žádosti o grant.  

18.1.8 Lojzův kilometr 
P. Kadlec informoval, že Z. Rysová bude v nejbližší době pořádat tradiční Lojzův kilometr. 

18.1.9 Propojení facebooku a webu spolku 
V. Šprungl informoval, že propojení z webu na facebook je možné. S P. Kadlecem jako správcem 
facebookového profilu spolku domluví přímo technické detaily přímo při prvním pokusu o skutečné 
propojení. 

18.1.10 Kovový odpad na podporu ekologických projek tů OSD 
V. Šprungl informoval, že zkusil odevzdat kovový odpad z domácnosti v místní sběrně a utržené 
peníze poslat na účet Okrašlovacího spolku. Procedura se ukázala jako docela administrativně 
náročná, ale nakonec umožňující již komukoliv jinému v dotyčné sběrně kovový odpad na účet 
OSD odevzdat. Bylo domluveno podobné účty ( nutné číslo účtu, adresa a IČO spolku ) založit i u 
ostatních sběren ve městě a následně informovat veřejnost o této možnosti, jak spolku drobnými 
částkami přispět. 

18.1.11 Nákup fotopasti 
Pro projekt „Týden očisty Dobříše“ navrhl V. Šprungl zakoupit fotopast, což bylo přítomnými 
schváleno. Do budoucna by mohla být spolkem instalována ve spolupráci s městskou policií na 
místa, kde dochází k opakovanému hromadnému ukládání odpadků do přírody. 
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18.1.12 Jednání s majitelkou minigolfového h řiště u židovského h řbitova 
Minigolfové hřiště není již roky využíváno a chátrá. Bylo domluveno, že V. Šprungl osloví majitelku 
pozemku za OSD s prosbou, zda by bylo možno využít pro projekt „110 let Okrašlovacího spolku 
→ 110 stromů pro Dobříš“ náletové menší stromy ( akáty ) k přesazení na jiné stanoviště. Dále 
bude majitelka pozemku dotázána na předpokládané využití pozemku v budoucnosti s nabídkou 
ev. pomoci ze strany OSD. 

18.1.13 Zápisy z jednání výboru spolku 
P. Kadlec navrhl, aby se zápisy odsouhlasovaly až na dalším výboru spolku jeho přečtením a ev. 
odsouhlasenými úpravami. Časovou neoperativnost navrhl řešit vydáním tiskové zprávy o věcech 
domluvených na schůzi výboru. 

18.1.14 Příští sch ůze výboru 
S ohledem na nepřítomnost M. Procházky k bodu Taneční čaje a neprojednání bodu přípravy 
členské schůze 5.11.2015 bylo domluveno se sejít 20.10.2015 v KD od 19 hod. Pozvánku rozešle 
V. Šprungl. 
 
 


